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Zápis č. 2/2013  

ze zasedání Správní rady VŠPJ 
 

 
Termín zasedání: 15. října 2013 
 
Přítomni: 
MUDr. Jiří Běhounek, Mgr. Petr Černikovský, JUDr. Rostislav Dvořák, Milan Štěch, Ing. Jaroslav 
Vymazal   
(viz prezenční listina) 
 
Omluveni: 
Ing. Jiří Hrdlička, Lubomír Stoklásek, prof. MVDr. Vladimír Večerek, CSc., MBA ,doc. Ing. Václav Vinš, 
CSc. 
 
Celkem přítomna nadpoloviční většina členů SR, zasedání bylo usnášeníschopné. 
 
Dále přítomni: Ing. Jakub Novotný, Ph.D. (rektor VŠPJ), Mgr. Alena Štěrbová (prorektorka pro rozvoj), 
doc. Ing. Eva Lajtkepová, Ph.D. (prorektorka pro studium), doc. PhDr. Martin Hemelík, CSc. (prorektor 
pro tvůrčí činnost), Ing. Hana Pospíchalová (tajemnice SR) 
 
Program jednání podle pozvánky:  

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2) Aktualizace Dlouhodobého záměru VŠPJ na rok 2014 a Institucionální plán VŠPJ na rok 2014 – 
vyjádření stanoviska podle § 15 odst. 2a) zák. 111/1998 Sb.  

3) Analýza studijní neúspěšnosti  

4) Různé  
 
Bod jednání č. 1 

Předseda Správní rady seznámil členy s plánovaným programem jednání a navrhl jako ověřovatele 
zápisu pana Vymazala. Vyzval členy k podání připomínek k minulému zápisu a k návrhům na doplnění 
programu. Jiné podněty z řad členů SR nebyly navrženy.  
 
Výsledek hlasování k bodu 1 – přijetí usnesení č. U/0049/2/2013/SR: 
 
„Správní rada VŠPJ konstatuje, že jednání je usnášeníschopné, k minulému zápisu nebyly vzneseny 
žádné připomínky, schvaluje program jednání a ověřením elektronického zápisu pověřuje pana 
Vymazala.“ 
 
PRO  5        PROTI  0         ZDRŽEL SE  0  



 

 
Bod jednání č. 2  
 
Vzhledem k tomu, že členové Správní rady obdrželi v předstihu podkladové materiály k tomuto bodu 
programu, tj. znění Aktualizace Dlouhodobého záměru VŠPJ na rok 2014 i Institucionální plán VŠPJ 
na rok 2014, bylo jednání zahájeno přímo rozpravou.  
 
V diskusi k předloženým dokumentům zodpovídali zástupci vedení školy otázky členů Správní rady 
a vysvětlovali své záměry. Správní rada kladně ocenila úsilí při přípravě dokumentů, úspěšnou 
reakreditaci studijních oborů i regionální spolupráci s městem a krajem. V rozvoji školy je patrná 
kontinuita a záměry do budoucna včetně přípravy na ECTS Label jsou přiměřeně ambiciózní a s jasně 
stanovenými kontrolovatelnými výstupy; institucionální plán je sestaven s ohledem na diskusi 
a doporučení ve správní radě v minulém roce.  
Členové orgánu upozornili, že v novém programovacím období EU bude zvýrazněno vzdělávání 
celoživotního rázu (VŠPJ  již nyní realizuje projekt vzdělávání seniorů, díky kterému působí i mimo 
budovu školy v okresních městech kraje) a Kraj Vysočina již v tomto období podporuje základní 
a střední školství v technických a přírodovědných oborech, což by v budoucnu mělo přinést výsledky 
i v zájmu uchazečů o studium technických oborů na VŠPJ. Předseda Svazu českých a moravských 
výrobních družstev informoval, že prostřednictvím Hospodářské komory ČR budou připravováni 
experti pro kontakt se zaměstnavateli a školami (zohledňování potřebných kompetencí absolventů 
škol ve vztahu k potřebám firem). V této oblasti již VŠPJ spolupracuje s více než stovkou 
zaměstnavatelů, kteří poskytují studentům krátkodobou nebo dlouhodobou praxi jako povinnou 
součást studia. V technických oborech se již nyní některé firmy na školu obracejí s požadavky 
na uzavření licenčních smluv, které jim umožní využít výsledky např. bakalářských prací studentů. 
Z důvodu neexistence magisterských a doktorských studijních oborů chce VŠPJ rozvíjet aplikační 
výzkum postupně spoluprací s praxí formou např. spoluúčasti na financování projektů v rámci interní 
grantové soutěže, nejde však o prioritu školy. 
Diskuse se dotkla také situace v demografickém vývoji (očekávaný propad v počtu studentů 
přicházejících na vysoké školy se na VŠPJ  ve stávajícím akademickém roce zatím neprojevil), kvality 
vzdělávání v období masového rozvoje terciárního vzdělávání, způsobu sledování nezaměstnanosti 
absolventů či zkušenostem s rolí akademického senátu.      

 
Výsledek hlasování k bodu 2 – přijetí usnesení č. U/0050/2/2013/SR: 
 
„Správní rada VŠPJ projednala a bere na vědomí Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací 
a vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti VŠPJ na rok 2014 včetně 
Institucionálního plánu VŠPJ na rok 2014.“ 
 
PRO  5        PROTI  0         ZDRŽEL SE 0   
 
Bod jednání č. 3 

Prorektorka pro studium prezentovala analýzu studijní neúspěšnosti, která obsahovala jak porovnání 
s reprezentativním vzorkem ostatních veřejných škol v ČR (na základě veřejně dostupných dat), tak 
interní porovnání mezi jednotlivými studijními obory, formami a semestry studia. Výsledky jsou podle 
studijních oborů (v dělení na ekonomické, technické a zdravotní) v rámci ČR srovnatelné 
s renomovanými školami. Při porovnávání studijní neúspěšnosti údaje nebyly očišťovány o vliv 
vstupních parametrů při přijímání uchazečů o studium (např. v technických oborech jsou uchazeči 
mnohdy přijímáni bez přijímacích zkoušek). 



 

Hlavním důvodem neúspěšného ukončení studia je nesplnění požadavků podle Studijního 
a zkušebního řádu VŠPJ, především nedostatek kreditů. Přestože došlo k mírnému meziročnímu 
vylepšení, stále je toto procento nejvyšší u technických oborů. Renomé školy vyžaduje udržovat 
nastavenou kvalitativní úroveň a tudíž i studijní neúspěšnost nelze zcela eliminovat. VŠPJ  však nabízí 
uchazečům o studium přípravné kurzy a pro studenty posílila nabídku volitelných seminářů, které 
pomáhají zvládnout zejména chybějící středoškolské jazykové a matematické znalosti nutné pro 
úspěšný prostup studiem. Očekává se však i vlastní zájem a aktivita studentů. 

 

Bod jednání č. 4 

V navazující diskusi bylo otevřeno téma předchozích příprav legislativních změn v úpravě činnosti 
vysokých škol. Prorektor pro tvůrčí činnost apeloval na důležitost deklarovat obecnou koncepci 
vzdělávání, ke které by případné změny měly směřovat.   

Jiná témata nebyla vznesena, zasedání bylo ukončeno. 
 
Předpokládaný další termín zasedání Správní rady: 
1. pololetí 2014, pravděpodobně duben (na programu bude projednávání výročních zpráv za rok 
2013 a rozpočtu na rok 2014).  

 

 

V Jihlavě 16. října 2013 

 
 

 
                                                                                                                                      MUDr. Jiří Běhounek v. r. 

  Předseda Správní rady VŠPJ 
 
 
 
Zápis elektronicky ověřil: J. Vymazal 
Zapsala: H. Pospíchalová, tajemnice SR 


